



# Center for Diversity and National Harmony

## Daily News Letter

No.(12), Shwe Li Street,  
Kamayut Township,  
Yangon11041, Myanmar

အတွဲ (၁)၊ အမှတ် (၂၆၀)

နေ့စွဲ။ ၂၂.၁၀.၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့)

စဉ်	နေ့စွဲ	သတင်းဌာန	အကြောင်းအရာ	အကျဉ်းချုပ်
၁	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (7)	ဦးသိန်းစိန်	<p><b>ရေဘေးသင့်ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း ဖြင့် ကူညီမည်ဟု သမ္မတပြော</b></p> <p>ရေကြီးနှစ်မြုပ်ဒဏ်ခံရသည့် ကျေးရွာများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ကပြောသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်က မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းရှိ ရေကြီးနှစ်မြုပ်ခဲ့သော ဒေသများသို့ သွားရောက်ပြီး ယင်းသို့ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်သတင်းဌာနများက ထုတ်လွှင့်ထားသည်။ သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် မူလက မုံရွာ- ကန့်ဘလူ- ကသာ ခရီးစဉ်သွားရောက်ရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း ကောလင်းမြို့ခံတစ်ဦး လူမှုကွန်ရက်တွင် ရေးသားမှုကြောင့် ကြိုတင်စီစဉ်ထားခြင်းမရှိဘဲ ကောလင်းသို့ပါ သွားရောက်ခဲ့သည်။ ကောလင်းမြို့ရှိ ဒေါင်းမြူးချောင်း ရေကြီးရေလျှံမှုကာကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အကြံဉာဏ်များကို ရယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုဒဏ်ခံရသည့် ကျေးရွာများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းများဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတက ပြောကြားခဲ့သည်ကို နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများက ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">ထွန်းခိုင်</p>
၂	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (9)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p><b>ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် သုံးရက်အလိုတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မည်</b></p> <p>ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် သုံးရက်အလို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင် ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ တိုင်းရင်းသားဒေသများသို့ စည်းရုံးရေးခရီးစဉ်အပြီးတွင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကာ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်တွင် ပြီးဆုံးမည့် ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်၊ ကျိုင်းတုံခရီး</p>

				စဉ်အပြီး ၁၃ ရက်အကြာတွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသား ဒေသများသို့ စည်းရုံးရေးခရီးစဉ်အဖြစ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သွားရောက်ခြင်းသည် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ မတိုင်မီ ကာလတွင် တာချီလိတ်၊ ကျိုင်းတုံခရီးစဉ်မှာ နောက်ဆုံးဖြစ်ပြီး ကြားကာလ တွင် ခရီးသွားရောက်ရန် စီစဉ်ထားခြင်းမရှိဘဲ ကော့မှူးနှင့် ရန်ကုန် အနီးတစ်ဝိုက်တွင်သာ ဟောပြောမှုများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးဝင်းထိန်က ပြောသည်။ ယခုပြုလုပ်မည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ သည် တရားဝင်မဲဆွယ်ခွင့်ရရှိထားသည့် စက်တင်ဘာ ၈ ရက် နောက်ပိုင်း မဲဆွယ်ကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်ဖြစ်သည်။ မင်းဟိန်းကျော်
၃	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (2, 3)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<b>မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် မည်သည့်နိုင်ငံနှင့် ဆက်ဆံသည်ဖြစ်စေ မိမိနိုင်ငံ၏ကာကွယ်မှုကို အပြည့်အဝ ရသင့်ကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြော</b> မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် မည်သည့်နိုင်ငံနှင့် ဆက်ဆံသည်ဖြစ်စေ မိမိနိုင်ငံ၏ကာကွယ်မှုကို အပြည့်အဝရသင့်ကြောင်း NLD ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ် တာချီလိတ်မြို့ ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကွင်းတွင်ပြုလုပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး လူထုဟောပြောပွဲတွင် ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်းကို လှည့်လည်သွားလာခဲ့ရာတွင် နိုင်ငံသားများမှာ ဝမ်းစာအတွက် နိုင်ငံခြားတွင် အလုပ်သွားရောက် လုပ်ကိုင်နေကြရသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ကိုယ့်နိုင်ငံတွင်အလုပ်မရ၍ အခြားနိုင်ငံတွင် အလုပ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်နေခြင်းမှာ မဖြစ်သင့်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ဖြစ်ရခြင်းမှာ ကိုယ့်နိုင်ငံတွင် ကိုယ့်ဝမ်းစာကိုရှာနိုင်အောင် ဖန်တီးပေးနိုင်သည့်စနစ်အောက်တွင် နှစ် ၅၀ ကျော် နေခဲ့ခြင်းကြောင်းဖြစ်သည်ဟု သုံးသပ်မိကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြားခဲ့သည်။
၄	၂၂.၁၀.၁၅	စံတော်ချိန် အတွဲ(၃) အမှတ် (၉၁၁) Pg (1, 2)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<b>တချို့ပါတီက ပုဂ္ဂိုလ်တွေ အောက်တန်းကျကျ စည်းရုံးရေးလုပ်ဆောင်နေ ကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားသော်လည်း အရေးယူမှုမရှိဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဆို</b> ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆွယ်စည်းရုံးရာ၌ ဥပဒေချိုးဖောက် မဲဆွယ်စည်းရုံးနေမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ တိုင်ကြားသော်လည်း ထိရောက်သော အရေးယူမှုမရှိကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့ တာချီလိတ်မြို့ ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကွင်း၌ ပြုလုပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး လူထုဟောပြောပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးပါတီဆိုသည်မှာ ပြည်သူ့အားလုံးကိုယ်စားပြုပြီး နိုင်ငံရေးဆောင်ရွက်သော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပါတီ

				<p>နိုင်ငံရေးသာလျှင် လက်တွေ့ကျပြီး ပြည်သူမပေးသော အာဏာရ ယူထားခြင်းနှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဆိုသည်မှာ မည်သို့မျှမသက် ဆိုင်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဆိုသည်မှာ နေရာမလုရအောင်ထွင် ထားသည်စနစ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူပေးသည့်နေရာသာလျှင် ယူရ မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြားခဲ့သည်။</p> <p>နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ စီးပွားရေးကောင်းမွန်လာစေရန် အုပ်ချုပ် ရေးစနစ်ကို ပြောင်းလဲရမည်ဟုလည်း ပြောကြားခဲ့သည်။</p> <p>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျိုင်းတုံမြို့သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာကာ ဒေသခံလူထုနှင့် တွေ့ဆုံ ဟောပြောမည်ဖြစ်သည်။</p>
၅	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (1,2)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p><b>ပြည်သူမပေးသည့် အာဏာကို ကိုင်ထားခြင်းသည် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနှင့် ဘာမျှမဆိုင်ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပြော</b></p> <p>ပြည်သူမပေးသည့် အာဏာကို ကိုင်ထားခြင်းသည် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနှင့်ဘာမျှမဆိုင်ကြောင်း NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ရှမ်းပြည်နယ် တာချီလိတ်မြို့ ရှမ်းစာပေ ယဉ်ကျေးမှုကွင်းတွင် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်က ပြောသည်။ ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ် စီးပွားရေးအခြေအနေ ပြောင်းလဲရန် နိုင်ငံရေးစနစ်ပြောင်းလဲရန်လိုကြောင်း၊ မပြောင်းလဲနိုင်သရွေ့ ပြည်သူများမတိုးတက်နိုင်ဟုပြောနိုင်ကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်တွင် စတင်ခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး လူထုဟောပြောပွဲသို့ တာချီလိတ်မြို့ ဒေသခံများစွာ အားပေးထောက်ခံခဲ့ကြသည်။</p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့်လည်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် တပ်မတော်က ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိနေသဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲနေရာအားလုံးတွင် အနိုင်ရလျှင်ပင် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိမည်ဖြစ်ကြောင်းဆိုသည်။ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဆိုသည်မှာ နေရာမလုရအောင် လုပ်ဆောင်ထားသည့်စနစ် ဖြစ်သည်ဟုလည်းပြောသည်။</p> <p>အဖွဲ့ချုပ်ကို တိုက်ခိုက်သည့်အနေဖြင့် ပါတီနိုင်ငံရေးနှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမတူဟု ဝါဒဖြန့်ကြဲကြောင်း၊ ပါတီနိုင်ငံရေးဆိုသည်မှာ လက်တွေ့ကျကျလုပ်သည့် နိုင်ငံရေးဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်ကနေမှ အာဏာကိုကိုင်ထားလို့ ကိုယ့်ကိုယ်ကို အမျိုးသားနိုင်ငံရေးလို့ သတ်မှတ်၍မရကြောင်း၊ ပြည်သူမပေးသည့် အာဏာကို ကိုင်ထားခြင်းသည် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနှင့် မည်သို့မျှမဆိုင်ကြောင်း စသည်တို့ကိုပြောခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">နန္ဒ (တာချီလိတ်)</p>
၆	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (1,31)	Election	<p><b>ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို လေးစားလိုက်နာမှုမရှိလျှင် အမေရိကန် က မြန်မာဆိုင်ရာ မူဝါဒများကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်ဆုံးဖြတ်မည်</b></p> <p>ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို အာဏာပိုင်များက လေးစားလိုက်နာမှုမရှိလျှင် အမေရိကန်အစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာဆိုင်ရာ မူဝါဒများ</p>

				<p>ကိုပြန်လည်ဆန်းစစ်ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့လာ ရောက်သည့် အမေရိကန်ဒု အမျိုးသားလုံခြုံရေး အကြံပေးဘဏ် ရှင်က သုံးရက်ကြာခရီးစဉ်အပြီးတွင်ပြောသည်။ သမ္မတ ဦးသိန်း စိန်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင် လှိုင်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး တို့နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သော ဘန်ရှင်က ၎င်းအနေဖြင့် တွေ့ဆုံပွဲများ အတွင်း ထွက်ရှိလာမည့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်အပေါ် လေးစား လိုက်နာရန်လိုကြောင်း အချက်ကို အဓိကထား၍ပြောခဲ့သည်။</p> <p>မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးများလုပ်နေသော ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အနေ ဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက်တွင် တပ်မတော်အပါအဝင် အခြား အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် လက်တွဲလုပ်ဆောင်လိုကြောင်း လူသိရှင် ကြား ပြသခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်းပြောသည်။ ထို့ပြင် ဘန်ရှင်သည် တစ် နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးစာချုပ်နှင့် ပတ်သက်၍ အမြင်များ သိနိုင်ရန် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ဘန်ရှင်သည် ရန်ကုန်တွင် ဘာသာပေါင်းစုံ အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့်လည်းတွေ့ဆုံပြီး သည်းခံ ခြင်းတရားမြှင့်တင်ရေး၊ အကြမ်းမဖက်ရေးနှင့် လူမျိုးဘာသာစုံ အကြား လေးစားရေး၊ ရင်ကြားစေ့ရေးတို့အတွက် ဘာသာပေါင်းစုံ အချင်းချင်း ပူးပေါင်းအားထုတ်မှုများအတွက် ဘာသာရေးခေါင်း ဆောင်များအားလုံးကို အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ချီး ကျူးခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">ငြိမ်းငြိမ်းပြည်</p>
၇	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (11)	Election	<p><b>စစ်ကိုင်းတွင် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရန် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်း ၁၁ ဖွဲ့ လျှောက်ထား</b></p> <p>စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲကာလ မဲရုံအသီး သီးတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေး အဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့ လျှောက်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲရုံးမှ သတင်းရရှိသည်။ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာရန် ပြည်တွင်း အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သည့် ဥရောပသမဂ္ဂ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ EU EOM၊ အမေရိကန် အခြေစိုက် Carter Center အဖွဲ့၊ အမေရိကန် အခြေစိုက် International Republican Institute (IRI) အဖွဲ့၊ နယ်သာလန်အခြေစိုက် Gender Concerns International(GCI) အဖွဲ့နှင့် ဖိလစ်ပိုင်အခြေစိုက် National Citizens Movement For Free Elections (NAMFREL) တို့ လျှောက်ထားကြောင်း စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲရုံးမှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">မျိုးမင်းဦး</p>

၈	၂၂.၁၀.၁၅ 7 Day Daily No (894) p (1,2)	Election	<p><b>မဲပညာပေးအကြောင်းပြု၍ နယ်တကာလုည့် စည်းရုံးခြင်း သည် မလုပ်သင့်သည့် ကိစ္စဟု ဦးခင်အောင်မြင်ပြော</b></p> <p>ရွေးကောက်ပွဲကာလ မတိုင်မီ မဲပညာပေး အကြောင်းပြုပြီး နယ်တကာ လုည့်ကာ ဟောပြောစည်းရုံးခြင်းသည် မလုပ်သင့် သည့်ကိစ္စဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီအနေဖြင့် ယင်းလုပ်ရပ်မျိုး လုံးဝမလုပ်ဆောင်ဘဲ သန့်ရှင်းသည့် မဲပြားကိုသာ လိုလားသည် ဟု ဦးခင်အောင်မြင်ကပြောသည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရပါ ကတက်ရောက်မည့် အစိုးရသစ်အနေဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေတိုးတက် အောင် လုပ်ဆောင်တတ်ရန်လိုပြီး ထိုသို့ လုပ်ဆောင်တတ်သည့် သူများကို ရွေးချယ်စေလိုသည်ဟု ၎င်းကဆိုသည်။ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ သမ္မတလောင်းသည် လက်ရှိပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိန်ကိုသာ တင်သွင်းမည်ဟု ဦးခင်အောင်မြင်က မီဒီယာများ၏ မေးမြန်းမှုကို ဖြေကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရပါက ဘဏ္ဍာ ငွေ တိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်တတ်ရန်လိုအပ်ပြီး ယင်းသို့လုပ် ဆောင်တတ်သူများကိုသာ ရွေးချယ်စေလိုသည်ဟု ပြောသည်။ ၎င်းသည် စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက်က ရမည်းသင်းမြို့နယ်ရှိ ကျည်စု ရွာတွင် သံဃာတော်အပါး ၆၀၀ အား ဆွမ်းကြီးလောင်းခြင်း၊ နန်းရုံ ကျေးရွာနှင့် မြို့လှတိုက်နယ်တွင် မဲဆန္ဒရှင်များနှင့် ပြည်ခိုင်ဖြိုး ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ တွေ့ဆုံခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မြို့လှ တိုက်နယ်မြို့တွင် ပြုလုပ်သည့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒေသခံ ၃၀၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">ရဲနိုင်</p>
၉	၂၂.၁၀.၁၅ 7 Day Daily No (894) p (4)	Election	<p><b>ပုလဲတွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုး အမတ်များ၏ ယာဉ်တန်းကို ဟန့်တားနှောင့် ယှက်သည်ဆိုပြီး မုံသွင်ကျေးရွာ ဒေသခံများ အမှုဖွင့်ခံရ</b></p> <p>ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ ယာဉ်တန်းကို ဟန့်တားနှောင့်ယှက် သည်ဟုဆိုကာ မုံသွင်ကျေးရွာ ဒေသခံများကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူပေးရန် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီဝင်တစ်ဦးက ပုလဲမြို့နယ် မြို့မ ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်တိုင်ကြားခဲ့သည်။ ပုလဲမြို့နယ် ပြည်ခိုင်ဖြိုး ပါတီမှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သ/မ ဝန်ကြီး ဦးကျော်ဆန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင့် ဆွေတို့သည် အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် ပုလဲမြို့နယ် မြောက် ပိတောက်ကုန်းကျေးရွာနှင့် ကြာစီကျေးရွာတို့၌ ပါတီအောင်နိုင်ရေး အတွက် စည်းရုံးရေးဟောပြောပွဲများ ပြုလုပ်ပြီးအပြန် မုံသွင်ကျေး ရွာဒေသခံ ၁၀၀ ခန့်က အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် စက္ကူအလံ တပ် တုတ်တံများဖြင့် လှမ်းရိုက်ခြင်း၊ လှမ်းထိုးခြင်းစသည်ဖြင့် ဟန့် တားနှောင့်ယှက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တိုင်ကြားချက်</p>

				အရသိရသည်။ ပုလဲမြို့၊ မြို့မ ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတွင် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၇ အရ အမှုဖွင့်၍ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မျိုးမင်းဦး
၁၀	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (9)	Election	<b>ပါတီကြီးနှစ်ခု ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်ခြင်းကြောင့် ပါတီငယ်များအပေါ် လူထုစိတ်ဝင်စားမှု လျော့ကျနေဟု ပါတီခေါင်းဆောင်အချို့ ပြော</b> ရွေးကောက်ပွဲစည်းရုံးရေး လက်ကျန်ကာလအတွင်း ပြည် နိုင်ငံခြားနှင့် ဒီချုပ်ပါတီနှစ်ခု၏ ယှဉ်ပြိုင်မှု အရှိန်အဟုန်ကြောင့် ပါတီ ငယ်များ လုပ်ဆောင်ချက် မှားမှိန်နေကြောင်း ပါတီများမှ ခေါင်း ဆောင်တချို့ကပြောသည်။ အင်အားကြီးပါတီများမှ အရှိန်အဟုန် ဖြင့် မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများ ပြုလုပ်နေသော်လည်း ပါတီငယ်များမှာ ငွေကြေး အခက်အခဲကြောင့် စည်းရုံးရေပင် စတင်နိုင်ခြင်းမရှိ ကြောင်းသိသည်။ ပါတီကြီးနှစ်ခု၏ ယှဉ်ပြိုင်မဲဆွယ်မှုမှာ မြေပြန့် ဒေသတွင်သာမက တိုင်းရင်းသားများနေထိုင်ရာ ဒေသများတွင်ပါ လိုက်လံ မဲဆွယ်ယှဉ်ပြိုင်မှုများရှိနေရာ ၎င်းတို့နှင့်အပြိုင်မဲဆွယ်ရန် အခက်အခဲရှိနေသည်ဟု ကယားလူမျိုးစု ဒီမိုကရေစီပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောဒယ်နီယယ်က ပြောသည်။ မိုးမင်း
၁၁	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (9)	Election	<b>မဲပေးရာတွင် ပြင်ပအဖွဲ့အစည်း၊ နိုင်ငံခြားသားလွှမ်းမိုးမှု မရှိသူကို စဉ်းစားရန် တပ်ချုပ်က တပ်မိသားစုများအား မှာကြား</b> တပ်မတော်သားများနှင့် တပ်မတော်သားမိသားစုများ လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးရာ၌ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံခြားသားများမှ တစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှမ်းမိုးထားမှုမရှိသူများကို သာ စဉ်းစားရွေးချယ်ရန် အကြံပြုလိုကြောင်း တပ်မတော်ကာ ကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီးမင်းအောင်လှိုင်က အောက်တို ဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးတက္ကသိုလ် တွင် သင်တန်းသားများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား တွေ့ဆုံအမှာ စကားပြောကြားရာတွင်ပြောခဲ့သည်။ တို့တာဝန်အရေးသုံးပါးအား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သူ၊ တပ်မတော်အပေါ် စာနာနားလည်မှု ရှိသူ၊ အမျိုးဘာသာသာသနာကို မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်သူများကို ရွေးချယ်ရန်ပြောသည်။ ထို့ ပြင် နောင်တစ်ချိန်တွင် နိုင်ငံသားတိုင်း စစ်မှုထမ်း မနေရစနစ်ကို ကျင့်သုံးနိုင်ရေးအတွက်လည်း ယခုကပင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထား ရန်လိုကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ကပြောသည်။ မင်းဟိန်းကျော်
၁၂	၂၂.၁၀.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (169) p (3)	Election	<b>ရွေးကောက်ပွဲအပြီး သုံးပိတ်အကြာတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးရလဒ် ကြေညာမည်</b> နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီးနောက် ရက် သတ္တပတ် သုံးပိတ်အကြာတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ရွေးကောက်ပွဲ

				ရလဒ်စုစုပေါင်းကို ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်နေ့ Park Royal Hotel တွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းစာဆရာများအသင်း MJA တို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဦးတင်အေး ကပြောသည်။ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသော မဲရုံတွင် လာရောက်မဲ ပေးသူများ မရှိ တော့သည့်အချိန် (ညနေ လေးနာရီ) နောက်ပိုင်းမှ စတင်ကာ မဲများကို အများပြည်သူများရှေ့တွင် စတင်ရေတွက် မည်ဖြစ်ပြီး ရလဒ်များကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံး များအလိုက် ကပ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောသည်။ ရန်ကုန်
၁၃	၂၂.၁၀.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (169) p (25)	Election	<b>တောင်ငူတွင် ပါတီကြီးနှစ်ခု တစ်နေ့တည်း အပြိုင်မဲဆွယ်</b> ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့တွင် အင်အားကြီးပါတီ နှစ်ခုဖြစ်သည့် NLD ပါတီနှင့် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီတို့ အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့က အပြိုင်အဆိုင် မဲဆွယ်စည်းရုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တောင်ငူဒေသခံ နိုင်ငံရေးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ ဦးဆောင်ကျင်း ပသည့် NLD ပါတီကို ထောက်ခံအားပေးကြောင်း အင်အားပြပွဲ နှင့် ဟောပြောပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၁ နံနက် ၈ နာရီက စတင် ကျင်းပခဲ့ရာ ယင်းပါတီကို ထောက်ခံအားပေးသူ သောင်းနှင့်ချီ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ NLD ပါတီ ထောက်ခံအားပေးသူများက ပါတီအလံများ၊ ပါတီအမှတ်တံဆိပ်များကိုင်ဆောင်၍ မော်တော် ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်၊ ဆိုက်ကားများဖြင့် စီတန်းလှည့်လည် ၍ မိုင်ဒါကွင်းသို့ ချီတက်ခဲ့ကြောင်း ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် တောင် ငူမြို့ခံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ဦးစိုးစိုးကပြောသည်။ USDP က ဦး ဆောင်၍ တောင်ငူမြို့တွင်း စီတန်းလှည့်လည်၍ အင်အားပြပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက် နေ့ ညနေ ၄ နာရီခန့်က ပါတီဝင်အင်အား ၃၀၀ ကျော်ဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ပါတီတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးလည်း ဖြစ်၊ လက်ရှိတိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီးလည်းဖြစ်သူ ဒေါက် တာကျော်ဦးကပြောသည်။ တောင်ငူ
၁၄	၂၂.၁၀.၁၅	ပြည်မြန်မာ အတွဲ (၃) အမှတ် (၃၁) p (4)	Election	<b>ရွေးကောက်ပွဲ မည်မျှလွတ်လပ်မည်ကို စောင့်ကြည့်ရမည်ဟု ကနေဒါသံအမတ်ကြီးဆို</b> မကြာမီ ကျင်းပတော့မည့် ပါတီစုံ အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲတွင် မည်သည့်အတိုင်းအတာထိ လွတ်လပ်မည်ဆိုသည့် အချက် ပေါ်တွင် စောင့်ကြည့်နေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကနေဒါ သံအမတ်ကြီး Mr.Mark McDowell က ပြောသည်။ ယခုရွေး ကောက်ပွဲတွင် အခက်အခဲတချို့ ရှိနေသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် အရေးကြီးသည့် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်နေသည့် အတွက် နိုင်ငံတကာမှလည်း သေချာစွာ စောင့်ကြည့်နေကြောင်း

				<p>သံအမတ်ကြီးကဆိုသည်။ ရွေးကောက်ပွဲ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းအသုံးပြုရာတွင် လူမျိုး၊ ဘာသာနှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီမရွေး မျှတမှုရှိရန်၊ တသမတ်တည်းဖြစ်စေရန်နှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစေရန် တောင်းဆိုကြောင်း ကနေဒါသံရုံး၊ အမေရိကန်သံရုံး၊ ပြင်သစ်သံရုံးအပါအဝင် သံရုံးကိုးရုံးမှ စက်တင်ဘာလအတွင်းက ရွေးကောက်ပွဲနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ပူးတွဲကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">ထက်အောင်ဖြိုး</p>
၁၅	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (3)	Election	<p><b>တောင်ကိုရီးယားရောက် မြန်မာများ ကြိုတင်မဲပေးမှုတွင် မဲမပေးရသူများ၊ ကျန်ရှိခဲ့သူများ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ပြန်လည်မဲပေးခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သံရုံးထုတ်ပြန်</b></p> <p>တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ၏ ကြိုတင်မဲပေးမှုတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မဲမပေးရသူများအနေဖြင့် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ပြန်လည်မဲပေးခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုးလ်မြို့ရှိ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးက အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ကြိုတင်မဲပေးမှုတွင် မဲလက်မှတ်ပြည့်စုံစွာမရရှိခြင်းခွဲသော မဲဆန္ဒရှင် ၅၇ ဦးအထိရှိကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လိုအပ်လျက်ရှိသည့် မဲလက်မှတ်များနှင့် မဲလက်မှတ်လုံးဝမပါရှိသည့် မြို့နယ်များမှ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများအတွက် မဲလက်မှတ်များအား ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဆိုးလ်မြို့ မြန်မာသံရုံးသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။</p>
၁၆	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (16)	Election	<p><b>ကချင်ပြည်နယ် မြို့နယ်ခြောက်ခုအတွင်း လတ်တလောစာရင်းကောက်ယူချက်အရ NLD ပါတီက လူထုထောက်ခံမှု အမြင့်ဆုံး ဖြစ်နေ</b></p> <p>ကချင်ပြည်နယ်ရှိ မြို့နယ်ခြောက်ခုအတွင်း လတ်တလော စာရင်းကောက်ယူချက်အရ NLD ပါတီက လူထုထောက်ခံမှုအမြင့်ဆုံးဖြစ်နေသည်ဟု နန်ရှောင်ပညာရေးကွန်ရက် (Nau-shawng Education Network) က အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက် သတင်းစာရင်းလင်းပွဲနှင့် ပါတီများတွေ့ဆုံပွဲမှ ထုတ်ပြန် ချက်အရ သိရသည်။ စစ်တမ်းအား ယင်းကွန်ရက်က စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်၊ မိုးညှင်း၊ မိုးကောင်း၊ မြစ်ကြီးနား၊ ဝိုင်းမော်၊ ပူတာအို စသည့်မြို့နယ်များမှ မဲဆန္ဒနယ်များကို ကျပန်းရွေးချယ်မှုပြုလုပ်ပြီး စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းစစ်တမ်းတွင် ကချင်၊ ရှမ်း၊ ဗမာနှင့် အခြားတိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ပါဝင်ခဲ့ပြီး မဲပေးနိုင်သူ ၂၄၇၀ ကို တွေ့ဆုံစစ်တမ်းကောက် မေးမြန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ NLD ပါတီကို မဲပေးမည့်သူ ၂၀ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် အများဆုံးဖြစ်ပြီး ကချင်ပြည်နယ်</p>



				ဒီမိုကရေစီပါတီ (KSDP) က ၁၃ ဒဿမ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ USDP က ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိထားသည်ဟုသိရသည်။
၁၇	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (5)	Interfaith	<p><b>ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ခရစ်ယာန်အသင်းတော်ပေါင်းစုံ စုပေါင်း၍ မန္တလေးတွင် ဆုတောင်း</b></p> <p>အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် မြန်မာပြည်ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ခရစ်ယာန်အသင်းတော်ပေါင်းစုံပေါင်းစုံ ငြိမ်းချမ်းရေးအထွေထွေ ဆုတောင်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက် မန္တလေးမြို့ ရွှေနဂုံးတော် ကတ်သီဒြယ် ဘုရားကျောင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။ “ငြိမ်းချမ်းရေးသင့်မြတ်ရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့သော ဆုတောင်းပွဲ အခမ်းအနားကို နံနက် ၈ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲအထိ ၈ နာရီကြာပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မန္တလေးမြို့ရှိ ခရစ်ယာန်အသင်းအဖွဲ့ပေါင်း ၇၀ ကျော် အင်အား ၂၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ လာမည့် နိုဝင်ဘာ ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မဲပေးမည့် မိဘပြည်သူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ပါတီများ၊ မဲရေတွက်ကြမည့်သူများ၊ မဲရုံမှူးများနှင့် သတင်းယူကြမည့် သတင်းမီဒီယာများအတွက် ဝတ်ပြုဆုတောင်းပေးခဲ့ကြသည်။</p> <p style="text-align: right;">ချမ်းဇော်အောင်</p>
၁၈	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (6)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p><b>တပ်နှင့် SSPP တိုက်ပွဲအဆုံးမသတ်နိုင်ပါက ရှမ်းမြောက်ဒေသ အချို့တွင် စားနပ်ရိက္ခာ ပြဿနာကြုံတွေ့နိုင်</b></p> <p>မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် SSPP/ SSA တို့အကြား တိုက်ပွဲများ အဆုံးမသတ်နိုင်ပါက ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ဒေသတချို့တွင် စားနပ်ရိက္ခာပြဿနာ ကြီးကြီးမားမား ကြုံတွေ့နိုင်ကြောင်း စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များအား ကူညီဆောင်ရွက်နေသူများက ပြောသည်။ နှစ်ဖက်အကြား တိုက်ပွဲများသည် သီးနှံများရိတ်သိမ်းချိန်တွင် ဖြစ်ပွားနေခြင်းကြောင့် ဒေသတွင်း စားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်ချက် ပြဿနာ ကြီးမားလာနိုင်ကြောင်း ဒေသခံများကပြောသည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရခြင်းမှာ SSPP/ SSA သည် အစိုးရနှင့် သဘောတူထားသည့် နယ်နိမိတ်ကို ကျော်လွန်ပြီး အခိုင်အမာစခန်းဆောက်ကာ အခြေပြုနေခြင်းကြောင့်ဟု မြန်မာ့တပ်မတော်က စွပ်စွဲထားသည်။ SSPP/ SSA က ယင်းစွပ်စွဲချက်ကို ငြင်းဆန်ခဲ့ ပြီး NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးရန် အဆင်သင့် မဖြစ်သေးသည့်အတွက် ၎င်းတို့ဌာနချုပ်ကို ပစ်မှတ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း တုံ့ပြန်ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ထွန်းနိုင်</p>
၁၉	၂၂.၁၀.၁၅	The Voice Daily Vol (3)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p><b>SSPP/ SSA က ဝမ်ဟိုင်းဌာနချုပ်၌သာ အခြေပြုနေထိုင်ရန် တပ်မတော်နှင့် သဘောတူထားခြင်း မရှိဟုဆို</b></p>

		<p>No (169) p (7)</p>		<p>၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်နေ့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲအပြီး SSPP/ SSA အဖွဲ့ကို ဝမ်ဟိုင်းဌာနချုပ် တွင်သာ အခြေပြုနေထိုင်ရန် သတ်မှတ်ပေးထားခဲ့သည်ဟု တပ်မတော်ပိုင် သတင်းဌာနတွင် အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်နေ့က ဖော်ပြ ထားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အဆိုပါအဖွဲ့က SSPP/ SSA ကို ဝမ်ဟိုင်း ဌာနချုပ်တွင်သာ အခြေပြုနေထိုင်ရန် တပ်မတော်နှင့် သဘောတူ ထားခြင်း မရှိကြောင်းကို ပြန်လည်ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သည်။ နယ် မြေသတ်မှတ်ထားသော်လည်း SSPP/ SSA အနေနှင့် ဝမ်ဟိုင်းဌာ နချုပ်မှ တောင်ဘက် ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာ နယ်မြေအတွင်း၌ အခိုင် အမာစခန်းဆောက်၍ အခြေပြုနေကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို မထိခိုက်စေရေး၊ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုများ ရပ်စဲရေး မူဘောင်ဆွေးနွေးမှုများ မထိခိုက်စေရေး အတွက် သတ်မှတ်နယ်မြေသို့ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာသွားခြင်းမရှိပါက ပစ်ခတ်ရမည်ဟု အကြိမ်ကြိမ် သတိပေးခဲ့သော်လည်း ဆုတ်ခွာ ခြင်းမရှိသည့်အပြင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများသို့ ပစ်ခတ်လာ သောကြောင့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက နယ်မြေရှင်းလင်း တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိ သည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်ကုန်</p>
၂၀	၂၂.၁၀.၁၅	<p>ပြည်မြန်မာ အတွဲ (၃) အမှတ် (၃၁) p (2)</p>	<p>ငြိမ်းချမ်းရေး</p>	<p><b>အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင်မှုကို ရှမ်းနှင့်ကရင် မြို့နယ် မြို့မှ ဂုဏ်ပြုထောက်ခံပွဲ တစ်ပြိုင်တည်းကျင်းပ</b></p> <p>တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ခြင်းကို ဂုဏ်ပြုသည့် ထောက်ခံပွဲအခမ်းအနားကို ရှမ်း ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် တစ်ရက်တည်း တစ်ချိန် တည်းနီးပါး ကျင်းပခဲ့ကြောင်းသိသည်။ ကျင်းပသည့်နေရာမှာ ဆီဆိုင်မြို့နှင့် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တို့တွင်ဖြစ်ပြီး ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ဘားအံမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆီဆိုင်မြို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ၆ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၃ အုပ်စု ဟိုပုံး၊ ပင်လောင်းဒေသခံ တိုင်းရင်းသားလူထုအင်အား ၂၀၀၀ ခန့်ဖြင့် လမ်းကြောင်းလေးကြောင်းခွဲကာ ပအိုဝ်း၊ ရှမ်း၊ ကယန်းတိုင်းရင်းသားများပါဝင်သော ဒေသခံ များက ပြည်ထောင် စုလမ်းမကြီးအတိုင်း လမ်းလျှောက်ကာ ဗီနိုင်းပိုစတာများ တစ်နိုင် ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို ထောက်ခံကြိုဆိုပါသည်ဆိုသည့် လက်ကိုင်ပိုစတာများ ကိုင်ဆောင်ကာ ကြွေးကြော်ခဲ့ပြီး ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမတွင်လည်း ခေတ္တပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်</p>

				<p>နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကရင်စာပေ၊ မွန်စာပေ၊ ပအိုဝ်းစာပေယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ပညာရေးကောလိပ်၊ သူနာပြုနှင့် သားဖွားသင်တန်းသူ/ သားများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ စုစုပေါင်း အင်အား ၄၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ရှမ်းပြည်နယ် ဆီဆိုင်တွင် ကျင်းပသော ဂုဏ်ပြုပွဲတွင် KNU ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေး ဖိုးကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">Iris</p>
၂၁	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (2)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p><b>တပ်မတော်နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် SSPP/ SSA လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့အကြား မိုင်းရှူးမြို့နယ်အတွင်း တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား</b></p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း မိုင်းရှူးမြို့နယ်အတွင်း တပ်မတော်နှင့် SSPP/ SSA လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့အကြား အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲများဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသည်ဟု SSPP/ SSA မှ ဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းလက ပြောသည်။ အောက်တိုဘာ ၆ ရက်မှ စတင်ကာ SSPP/ SSA တပ်ဖွဲ့အခြေပြုထားသည့် တာဆမ်ပူကူးတို့ဆိပ်နှင့် ဗဟိုဌာနချုပ်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်နေ့ကအထိ တိုက်ပွဲပေါင်း ၃၇ ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု မြဝတီသတင်းဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ NCA တွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော်လည်း SSPP/SSA ပါဝင်ခြင်းမရှိသဖြင့် အစိုးရအနေဖြင့် စစ်ရေးအရ ဖိအားပေးသည့်အနေအထားမျိုးဖြစ်နေသည်ဟု ဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းလကဆိုသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဆန်းမိုးထွန်း</p>
၂၂	၂၂.၁၀.၁၅	The Messenger Pg (7)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p><b>NCA နှင့် ပတ်သက်၍ လူထုရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မည်</b></p> <p>တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ် (NCA) နှင့်ပတ်သက်၍ လူထုရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်ကို ရခိုင်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ ALP မှ အောက်တိုဘာ ၂၄ နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ Yuzana Hotel တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဟု သိရသည်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းအကြောင်းအရင်းများ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးလိုက်၍ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခြေအနေများ၊ NCA တွင် ပါဝင်သော အချက်အလက်များအား ပြည်သူလူထုသိရှိအောင် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု ALP ဒေါ်စောမြရာဇာလင်းကဆိုသည်။ အဆိုပါပွဲသို့ ရခိုင်အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရတာဝန်ရှိသူများနှင့် ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများအား ဖိတ်ကြားသွားမည်ဟု သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဆုမင်းကို</p>

၂၃	၂၂.၁၀.၁၅	The Messenger Pg (6)	တပ်မတော်	<p><b>နိုင်ငံသားတိုင်း အချိန်ကာတစ်ခုဖြင့် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည်ဟု တပ်ချုပ်ဆို</b></p> <p>မြန်မာနိုင်ငံသားတိုင်း စစ်မှုထမ်းမနေရ စနစ်အရ အချိန်ကာလအပိုင်းအခြားတစ်ခုဖြင့် နောင်တစ်ချိန်တွင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်နေ့က နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ရှိ တပ်နယ်များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား တွေ့ဆုံရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ထမ်းဆောင်ရာတွင်လည်း ဆန္ဒရှိပါက အမြဲတမ်းစစ်မှုထမ်းအဖြစ် ဆက်လက်ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်၍ ယင်းအတွက်လည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန်လိုအပ်သည်ဟုလည်း ၎င်းကဆိုသည်။ ထို့ပြင်စစ်မှုထမ်းများ၏ ဘဝနောင်ရေးစိတ်အေးရစေရန် စစ်မှုထမ်းဟောင်း အိမ်ရာများ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း ဘိုးဘွားရိပ်သာများကိုပါ ဆောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ကို မှန်မှန်ကန်ကန် ထမ်းဆောင်ကြရန်လည်း ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">စိုးစည်သူ</p>
၂၄	၂၂.၁၀.၁၅	The Messenger Pg (2)	USDP	<p><b>ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးခရီးစဉ် နောင်ယုက်ခွဲသူများ ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခံရ</b></p> <p>စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပုလဲမြို့နယ်မှ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဆန်း၏ မဲဆွယ်ခရီးစဉ်အား နောင်ယုက်ခွဲသူများအား အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်နေ့က အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။ အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်နေ့က ဝန်ကြီး၏ ပုလဲမြို့နယ်ကျေးရွာများသို့ မဲဆွယ်ခရီးစဉ်အတွင်း ဒေသခံ NLD ပါတီဝင် ၄၀ ကျော်မှ NLD ပါတီအလံငယ်များ ဝေ့ရမ်းကိုင်ဆောင်ကာ ဆိုင်ကာ (၁၅) စီးဖြင့် မီးများထိုး၍ မဲဆွယ်ယာဉ်တန်းအား ရှေ့သို့ ဆက်လက်မောင်းနှင်ခြင်းမပြုနိုင်အောင် ဟန့်တားနှောင့်ယှက်ခဲ့သည့်အပြင် ယာဉ်ပေါ်ပါလာသူ အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား လူအုပ်အတွင်းမှ လူတစ်ဦးက NLD ပါတီအလံငယ်လေးအား ဝေ့ရမ်းနှောက်ပြောင်ခဲ့ရာမှအလံတွင် ချထားသည့် တုတ်ချောင်းမှ ယာခြေထောက်ပေါင်ပေါ်တွင် ထိခိုက်မိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပုလဲမြို့နယ် ကံပေါက်ကျေးရွာမှ ဦးဝင်းမြင့်က တရားလိုပြုလုပ်ကာ တိုင်ကြားခဲ့ ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။</p>
၂၅	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (16, 17)	USDP	<p><b>ရှားတောမြို့နယ်တွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ မဲတံဆိပ်တုံးထုနည်း ပညာပေးရာ ဝင်ပြိုင်မည့်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းနှင့် ပါတီအမည်များ အပြည့်အစုံပါသည့်ပုံစံ အသုံးပြုဆောင်ရွက်</b></p>

				<p>ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ကယားပြည်နယ် ရှားတောမြို့နယ်တွင် ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီမှ မဲဆွယ်စည်းရုံးရာ၌ ယင်းမြို့နယ်တွင် ဝင်ပြိုင်မည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းနှင့် ပါတီအမည်များ အပြည့်အစုံပါသည့်ပုံစံ အသုံးပြုဆောင်ရွက်နေမှုများရှိသည်ဟုသိရသည်။ ယင်းသို့ မဲဆွယ်မှုကို ရှားတောမြို့နယ် ဒေါလဲဒူကျေးရွာတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရှားတော မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များတွင်လည်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟုသိရသည်။ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ တံဆိပ်တုံးထုနည်းပုံစံ မဲဆွယ်ရာ၌ ရှားတောမြို့နယ်တွင် ဝင်ပြိုင်မည့် ကားလူမျိုးစု ဒီမိုကရေစီပါတီ၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ၊ USDP၊ လူမျိုးပေါင်စုံဒီမိုကရေစီပါတီ၊ NLD ၊ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ စသည်တို့မှ ပါတီအမှတ်တံဆိပ်များနှင့် အမည်များ၊ တစ်သီးပုဂ္ဂလကိုယ်စားလှယ်များ၏ အမှတ်တံဆိပ်များနှင့် ယင်းမြို့နယ်အတွင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် လွှတ်တော်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်များကို ယှဉ်တွဲလျက် ရေးသားဖော်ပြထားသည်ဟု သိရသည်။ ယင်းသို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် အငြင်းပွားဖွယ်ရာဖြစ်နိုင်သည်ဟု NLD မှ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးထွန်းထွန်းဟိန်က ဆိုသည်။</p>
၂၆	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (25)	NLD	<p><b>ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးငြိမ်း ဝေလွင်၏ ဇာတိရွာတွင် စာပေဟောပြောပွဲ ကျင်းပနေစဉ်အတွင်း NLD ပါတီဆိုင်းဘုတ် လေးခွဲဖြင့် ဖျက်ဆီး ခံရ</b></p> <p>ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဟောင်း ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးငြိမ်း ဝေလွင်၏ ဇာတိရွာဖြစ်သော ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် ယိုးဒယားတက်ကျေးရွာ အုပ်စု ရွှေပန်းခိုင်ကျေးရွာတွင် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်နေ့က စာပေဟောပြောပွဲကျင်းပနေစဉ် ဟောပြောပွဲအနီး စိုက်ထူထားသည့် NLD ပါတီ၏ မဲဆယ်ဆိုင်းဘုတ်အား အမည်မသိသူတစ်ဦးမှ လေးခွဲဖြင့်ပစ်၍ ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဒေသခံများ၏ စီစဉ်ပေးမှုဖြင့် ဆရာချစ်ဦးညို၊ ဆရာဦးဝေယံအောင်တို့က လူငယ်များ အနာဂတ်အတွေးအမြင် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောပွဲပြုလုပ်နေစဉ် ည ၈ နာရီအချိန်၌ ဆိုင်းဘုတ်အား လေးခွဲဖြင့် ငါးကြိမ်ခန့် ပစ်ခတ်ဖျက်ဆီးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနှင့် ပတ်သက်၍ NLD ပါတီအဖွဲ့ချုပ်မှ လက်ရှိအချိန်အထိ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ထံ အသိပေးတိုင်ကြားခြင်း မရှိသော်လည်း ပါတီဥပဒေရေးရာကော်မတီများ၏ လမ်းညွှန်မှုအရ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု သိရသည်။</p>
၂၇	၂၂.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (25)	NLD	<p><b>NLD ပါတီကို ဘာသာရေးအကြောင်းပ ပုတ်ခတ်ထားသည့် စာများကို ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ ရပ်ကျေးစည်းရုံးရေးမှူးက ဖြန့်ဝေခဲ့မှုအပေါ် NLD က တိုင်ကြား</b></p> <p>NLD ပါတီအား ဘာသာရေးအကြောင်းပြ ပုတ်ခတ်ထားသည့် စာရွက်များအား ဖြန့်ဝေခဲ့သည့် ဟင်္သာတမြို့နယ်မှ ပြည်ခိုင်</p>

				<p>ဖြိုးပါတီ ရပ်ကျေးစည်းရုံးရေးမှူးတစ်ဦးအား NLD ပါတီက ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ထံ အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့က တိုင်ကြားခဲ့သည်ဟုသိရသည်။ မျိုးစောင့် ဥပဒေကို မထောက်ခံသောကြောင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ပါတီအား မဲမထည့်ရန် စသည့်အချက်များကို ဦးတည်ရေးသားထားပြီး ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးတွင် အသုံးချရေးသားထားသည့် စာရွက်များကို ရပ်ကျေးစည်းရုံးရေးမှူးကိုလှဌေးမှ လှည်းလမ်းတက်ကျေးရွာတွင် ဖြန့်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟုသိရသည်။ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ NLD ပါတီက မြို့နယ်ကော်မရှင်ထံတိုင်ကြားထားပြီး ခရိုင်ကော်မရှင်သို့လည်း မိတ္ထူပေးပို့ထားသည်ဟု ဟင်္သာတခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမောင်က ဆိုသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်ကျော်မျိုး (ဟင်္သာတ)</p>
၂၈	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (7)	Other	<p><b>ရေဘေးသင့် ဒုက္ခသည်များ ဘဝရပ်တည်ရေးအချိန်မီ မကူညီပါ က အကြွေးနွံပိုနက်နိုင်ဟု ကုလပြော</b></p> <p>ရေဘေးသင့် ဒုက္ခသည်များ ဘဝရပ်တည်ရေး အချိန်မီ မကူညီနိုင်ပါက အကြွေးနွံ ပိုနက်ရှိုင်းခြင်းနှင့် အာဟာရမပြည့်ဝမှုများ ဖြစ်လာနိုင်သည်ဟု ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်း နှစ်ခုဖြစ်သည့် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အစီအစဉ် (WFP) နှင့် အစားအစာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ FAO တို့က အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက် ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဇူလိုင်လနှင့် သြဂုတ်လ အတွင်း ရေကြီးမှုကြောင့် လယ်မြေ ဟက်တာ ငါးသိန်း ကျော် (ဧက ၁ ဒသမ ၂ သန်းကျော်) နှင့် ကြက်၊ ဝက်၊ ဆိတ်၊ ကျွဲ၊ နွား အကောင်ရေ နှစ်သိန်းခွဲခန့် သေဆုံးခဲ့ပြီး ငါး၊ ပုစွန်၊ မွေးမြူရေးကန် ဟက်တာ သုံးသောင်းကျော် (ဧက ၇၀၀၀၀ ကျော်) ပျက်စီးခဲ့ကြောင်းဆိုသည်။ ချင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်း၊ မကွေးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ထိခိုက်မှုအများဆုံးဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ယင်းကြေညာချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရနှင့် ၎င်းတို့ အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့က လေ့လာဆန်းစစ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">ထွန်းထွန်းမင်း</p>
၂၉	၂၂.၁၀.၁၅	The Messenger Pg (8)	Other	<p><b>မိုင်းရှူးမြို့နယ်တွင် ဗုံးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား</b></p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း မိုင်းရှူးမြို့နယ်၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်ရှိ ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းခန်းမ အနောက်ဘက်တွင် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းက ဗုံးကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟုသိရသည်။ ဗုံးပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ကိုရင်နှစ်ပါး၊ အဘွားအိုတစ်ဦးနှင့် မိန်းကလေးငယ်တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး အသေအပျောက်မရှိကြောင်း သိရသည်။ ပေါက်ကွဲသည့်ဗုံးမှာ အဖျက်ဗုံးမဟုတ်ဘဲ အသံမြည်ဗုံးသာဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲ မပြုလုပ်စေလိုသူများက ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်နိုင်</p>

				<p>ကြောင်း ဦးစိုင်းထွန်းအေးကဆိုသည်။ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်နေ့ ကလည်းလည်း မိုင်းရှူးမြို့နယ်အတွင်း မိုင်းစမြို့ရဲစခန်းနောက်၌ ဝံ့ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့သေးသည်။</p> <p style="text-align: right;">သီတာဆွေ</p>
၃၀	၂၂.၁၀.၁၅	The Messenger Pg (3)	Other	<p><b>မကြောက်တရားပွဲ မန္တလေးမှ စဟောမည်ဟု ရွှေညာဝါဆရာတော် မိန့်</b></p> <p>မကြောက်တရားပွဲများကို မန္တလေးမြို့၊ သင်္ဃာကျောင်း တိုက်တွင် အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်နေ့မှစတင်ကာ ဟောကြား သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရွှေညာဝါဆရာတော် ဦးပညာသီဟက မိန့် ကြားသည်။ ပါတီတစ်ခုအတွက် စည်းရုံးရေး၊ နိုင်ငံရေး စည်းရုံးရေး မဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံသားများ၏ အသိတရား မျက်စိ၊ နား၊ နှလုံးသား များကို ဖွင့်ပေးမည့်တရားများဖြစ်ကြောင်း၊ အမှန်တရားအတွက် ရဲရဲ ဝံ့ဝံ့ရပ်တည်ရဲစေသည့် စာသားများကိုလည်း မိတ္ထူကူးပြီး ဖြန့် ဝေသွားမည်ဖြစ်သည်ဟု ဆရာတော်ကမိန့်ကြားသည်။ မကြောက် တရားများကို ဟောပြောရန် ဇူလိုင်လအတွင်းကပင် စတင်စီစဉ်နေ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲမပြီးမချင်း ဟောကြားသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆရာတော်က မိန့်ကြားသည်။</p> <p style="text-align: right;">M.M</p>
၃၁	၂၂.၁၀.၁၅	ပြည်မြန်မာ အတွဲ (၃) အမှတ် (၃၁) p (6)	Other	<p><b>မိကျောင်းကန်အရေး တောင်းဆိုသူ ၁၃ ဦးကို ထောင်ဒဏ်များ ချမှတ်</b></p> <p>ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ် မိကျောင်း ကန်ရပ်ကွက်တွင် သိမ်းဆည်းခံမြေ ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် ဦးဆောင်တောင်းဆိုသူ ၁၃ ဦး ကို ပုဒ်မ (၁၈) ဖြင့် အောက်တို ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ကျောက်တံတားမြို့နယ် တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ် လေးလစီချမှတ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်မှု အပေါ်မကျေနပ်၍ ထောင်ဒဏ်သင့် သူ ၁၃ ဦးနှင့် ဝန်းရံသူများမှ ကျောက်တံတား တရားရုံးရှေ့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု တစ်ရပ်ကို လည်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထောင်ဒဏ်လေးလစီ ချမှတ်ခံရသည့် အတွက် လာရောက်ဝန်းရံကြသည့်သူများနှင့် ယင်းတို့၏ မိသားစု များက ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကာ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံလိုက်ရသည့် ၁၃ ဦးသည် အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် မြို့တော်စည်ပင်မှ လမ်း ဘေးတဲထိုးနေသည့်အတွက် ပုဒ်မ ၆၈ ဖြင့် သိမ်းဆည်းခံရပြီးစည်ပင် သာယာရုံးတွင် ထပ်မံ၍ အမိန့်ချမှတ်ဖြစ်သည်။ မိကျောင်းကန် မြေယာများ ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရှိ ပန်းခြံ ဘေးတွင် ယာယီတဲများထိုး၍ တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း၊ မိကျောင်း ကန်မြေယာများကို ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် အစိုးရမှသိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း ကိုလည်းသိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ကောင်းခန့်လင်း (မြစ်မခ)</p>

၃၂	၂၂.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (894) p (8)	Other	<p><b>ကလေးများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် လိုအပ်ချက်များကို ကွဲပြားမှု မရှိဘဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ဘာသာပေါင်းစုံအဖွဲ့နီးဆော်</b></p> <p>ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီနှင့် အပြီးကာလတွင် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးနှင့် လိုအပ်ချက်များကို ဘာသာရေးကွဲပြားမှု မရှိဘဲအတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် ဘာသာပေါင်းစုံ အဖွဲ့ကြီးက ပထမဆုံးအကြိမ် နီးဆောင်တိုက်တွန်းလိုက်သည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာနှင့် ဟိန္ဒူဘာသာတို့ကို ကိုယ်စားပြုသော ဘာသာပေါင်းစုံအဖွဲ့ကြီးသည် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကလေးများအတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုများဖြစ်ပေါ်လာရန် ရည်ရွယ်၍ လူထုနှင့် နိုင်ငံရေးသမားများအား လုံးကို ကတိကဝတ်အသစ်များချမှတ်ပြီး ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အဓိကဘာသာကြီးလေးခုက ကလေးသူငယ်များအတွက် ဘာသာရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ကွဲပြားခြားနားခြင်းများမရှိဘဲ အတူတကွပူးပေါင်းတိုက်တွန်းလိုက်ခြင်းအပေါ် ကြိုဆိုကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ ကလေးများ ရန်ပုံငွေ ယူနီဆက်မှ မြန်မာနိုင်ငံ ဌာနကိုယ်စားလှယ် ဘက်ထရန်ဘိန် ဗယ်ကပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ယမင်း</p>
၃၃	၂၂.၁၀.၁၅	DEMOCRACY Today အတွဲ(၂) အမှတ် (၂၈၅) Pg (2)	Other	<p><b>သတင်းမီဒီယာကောင်စီဝင် ၂၄ ဦး အပြီးသတ်ရွေးချယ်</b></p> <p>သတင်းမီဒီယာကောင်စီဝင် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေးအဖွဲ့မှ မီဒီယာအတွေ့အကြုံ ၁၀ နှစ်အထက်ရှိသူများ၊ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိသည့် သတင်းမီဒီယာကောင်စီဝင် ၂၄ ဦးကို အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်နေ့တွင် နိဗ္ဗိတယ်ဟိုတယ်တွင် အပြီးသတ်ရွေးချယ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ကောင်စီဝင် ၂၄ ဦးမှာ စာရေးဆရာများ၊ ပုံနှိပ်နှင့် ထုတ်ဝေသူများ၊ ဖြန့်ချိသူများ၊ သတင်းအေဂျင်စီများ၊ သတင်းမီဒီယာသမားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစာနယ်ဇင်းကောင်စီ (ယာယီ)၊ သတင်းမီဒီယာအသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ တစ်ဦးချင်းကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ ပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌတို့မှ အဆိုပြုသော ကိုယ်စားလှယ်လောင်းထဲမှ သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသူများကို ရွေးချယ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">TGH</p>

**ONLINE NEWS**

**DAW AUNG SAN SU KYI**

**ဥပဒေနှင့်မညီသော မဲဆွယ်မှုများ UEC အရေးယူဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဝေဖန်**

21.10.2015



အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့ ရှမ်းပြည်နယ်၊ အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်မြို့တွင် ပြုလုပ်သည့် NLD ပါတီ၏ မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးပွဲတွင်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ပြောရာတွင်အချို့ပါတီများမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ အောက်တန်းကျကျစည်းရုံးရေးများပြုလုပ်နေသည်ကို ကြားသိရပြီး ထိုကိစ္စနှင့် ပတ်သက် ပြီး ကော်မရှင်သို့ တင်ပြခဲ့သော် လည်း ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူသည်ကို မတွေ့သေးကြောင်း ။NLD မှ မည်သည့် ဥပဒေစည်းကမ်းများအားချိုးဖောက်ကာ စည်းရုံးရေးမလုပ်ခဲ့ဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်ရေး တိုက်ခိုက်ခြင်း လည်း မလုပ်ဘဲဘဲ အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် လုပ်ငန်းပိုင်း ဆိုင်ရာ မှလွဲ၍ တိုက်ခိုက်မှုများမလုပ်ကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မှပြောဆိုခဲ့ သည်။ တာချီလိတ်မြို့ တွင် ပြုလုပ်သည့် ဟောပြောပွဲတွင် အဂတိ လိုက်စားမှုကိစ္စ၊ စီးပွားရေး ကိစ္စ၊ NLD ပါတီအား မဲပေးရေးကိစ္စ များ ကိုလည်း ထည့်သွင်းပြောဆိုသွားသည်။ မေစစ်ပိုင်

<http://burma.irrawaddy.org/news/2015/10/21/97632.html>

**“ပြည်သူမပေးတဲ့ အာဏာကို ကိုင်ထားတာဟာ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနဲ့ မဆိုင်ပါ ” ဟု ဒေါ်စုပြော**

22.10.2015

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မှ အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဟူသည့် အသုံးအနှုန်းသည် NLD ကို တိုက်ခိုက်သည့် စကားလုံးဟုဆိုပြီး ပြည်သူ မပေးသည့် အာဏာကို ယူခဲ့ကာ အမျိုးသား နိုင်ငံရေး လုပ်သည် ဟု သတ်မှတ် ၍ မရဟု ပြောဆိုလိုက် သည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ အောက်တိုဘာ ၂၁ လားရှိုးမြို့ ပြောဆိုမှုတွင် နိုင်ငံ အတွက် ပြည်သူအတွက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သူ မည်သူ မဆို လက်ကမ်း ကြိုဆိုမည်ဖြစ်ကာ မကြောက်ကြရန် ပြောဆိုခဲ့သည်။မဇ္ဈိမ

<http://mizzimaburmese.com/article/6383#sthash.MysLNkQi.dpuf>

**ELECTION**

**မြန်မာရွေးကောက်ပွဲအလားအလာ ကန်လွတ်တော်ကြားနာ**

22.10.2015

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးများ လုပ်ဆောင်နေဆဲ ဆိုသော်လည်း နိုင်ငံရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေသည် စိုးရိမ်မှုများ ရှိနေဆဲ အခြေအနေများအား အမေရိကန် အောက်လွှတ်တော်တွင် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၌ ဆွေးနွေး ကြားနာခဲ့ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပတ်သက်သည့် အမေရိကန်အစိုးရမှဝါဒများ အောင်မြင် မှုရှိသည်ဟုမကြာခဏ ပြောဆိုနေသော် လည်း မကြာမီ ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲ တွင် ကန့်သတ် မှုများနှင့်၊ လူ့အခွင့် အရေး ချိုးဖောက်မှုများ ရှိနေသည်ကို ဥပဒေပြု အမတ်များမှ မေးခွန်းထုတ်ခဲ့ကြသည်။ အောက်လွှတ်တော် နိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Ed Royce မှလည်း မြန်မာနိုင်ငံမှ လူ့အခွင့် အရေး ချိုးဖောက်သူများ အား အမည်မဲစာရင်း ထည့်သွင်းရန် အမေရိကန် ဘဏ္ဍာရေး ဌာနကို တောင်းဆိုခဲ့သည် ။ ထို ကြားနာပွဲတွင် လူမျိုးတုန်း သတ်ဖြတ်မှု အဆုံးသတ် ရေး လှုပ်ရှားနေသည့် United to End Genocide အဖွဲ့ မြန်မာ့အရေး လှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်သည့် U.S. Campaign for Burma မှ တာဝန်ရှိသူများ လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးအရ နောက်ပြန်ဆွဲနေသည့် အခြေအနေတွင် ရှိနေသည်ဟု လည်း လွှတ်တော်အမတ်များအား ပြောကြားခဲ့ကြပါသည် ။ by မနန္ဒာချမ်း

<http://burmese.voanews.com/content/burma-us-hearing/3017504.html>

<http://burmese.voanews.com/content/burma-us-hearing/3017504.html>

ပါတီသုံးခု အဓိကယှဉ်ပြိုင်ရမည့် ရခိုင်ပြည်နယ်

21.10.2015

လက်ရှိအစိုးရသက်တမ်းကုန်ဆုံးခါနီးအချိန်အထိမဖြေရှင်းနိုင်သေးသည့်အဓိကပြဿနာများထဲတွင်ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးသည်ထိပ်ဆုံးမှပါဝင်နေသည်။ ၂၀၁၂ ရခိုင်ပဋိပက္ခမှအစချိတ်ဆိုင်အနှံ့ဖြစ်ပွားခဲ့သောလူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေးအသွင်ဆောင်သည့် ပဋိပက္ခ များအကြား အာဏာရ အစိုးရ ထက် သည် ပို၍ဝေဖန် တိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရ သည်။ ရွေးကောက်ပွဲ တွင် NLD အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ANP ၊ အာဏာရပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီတို့နှင့် အဓိကယှဉ်ပြိုင် ရဖွယ်ရှိနေ သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မဲဆန္ဒနယ် ၆၄ နေရာအနက် NLD မှ တိုင်းရင်းသား ရေးရာ တစ်နေရာ အပါအဝင် နေရာ ၆၀ ၌ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်ပြီး ပြည်ခိုင်ဖြိုးမှ ၆၄ နေရာဝင်ရောက်ပြိုင်မည်။ ALD နှင့် RNDP တို့ ပေါင်းစည်းထားသည့် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီက ၆၂ နေရာ ယှဉ်ပြိုင်မည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် NLD အား ထောက်ခံမှုရှိနေဆဲဖြစ်သော်လည်း ရခိုင်အမျိုးသားပါတီအပေါ် ဒေသ အရေး အတွက် ယုံကြည် နေသူများလည်း များစွာရှိကြောင်း ဒေသခံအချို့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ခရီးစဉ် အတွင်း 7Day News အား ပြောကြားသည်။ ရခိုင်တွင် လူ့အခွင့်အရေးထက် အမျိုးသားရေး ပိုအရေးကြီးသည်ဟု အသက်(၄၁) နှစ်အရွယ် ဝှံ့မြို့နယ်ဒေသခံတစ်ဦးမှ ပြောကြားသည်။ အောင်ခိုင်ထက်အာဏာကျော်

<http://www.7daydaily.com/story/49103>

ပုဂ္ဂိုလ်ရေး တိုက်ခိုက်မှုမှရသည့် မဲတစ်ပြားထက် သိက္ခာရှိသည့် အရုံးသာ တန်ဖိုးမြင့်ဟု ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း ဝေလွင်ပြော

21.10.105

ပုဂ္ဂိုလ်ရေးတိုက်ခိုက်ထိုးနှက်ပြီးမှ ရရှိလာသည့် မဲတစ်ပြားထက် သိက္ခာနှင့် ရုံးသည့် အရုံးကပိုမိုမြင့်မားသည်ဟု အငြိမ်းစား ဒု ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဦးဝေလွင်က ပြောဆို သည်။ ၎င်းအနေဖြင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သာမက မည်သည့် ပါတီမည်သည့် အဖွဲ့အစည်းကိုမှမတိုက် ခိုက်ကြောင်းဧရာဝတီတိုင်းအသုတ်မြို့၊ ရေကြည်မြို့၊ ဝါးသိုင်းချောင်းမြို့ များတွင်မဲဆန္ဒရှင်များနှင့် အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်နှင့် ၂၀ ရက် များတွင် မဲဆန္ဒရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ မဲဆွယ်ခြင်းသည် မမှန်သည့်အရာကိုပြောပြီး မြူဆွယ်သည့်အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်ခြင်းကြောင့် အမတ်လောင်းကိုမဲဆန္ဒရှင်များစိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်ကြပြီး သန့်ရှင်းသည့်မဲသာ လိုလားသည်ဟု အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်မှလည်းပြောဆိုသည်။ ဦးလွင်

<http://mizzimaburmese.com/article/6354#sthash.hSjWndrZ.dpuf>

<http://mizzimaburmese.com/article/6352#sthash.cwZVWow5.dpuf>

PEACE

## ထိုင်းမြန်မာနယ်စပ် ဒုက္ခသည်တွေ နေရပ်ပြန်ရေး ဆွေးနွေး

20.10.2015

မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှာအခြေအနေတိုးတက်လာတာကြောင့်ဒုက္ခသည်တွေနေရပ်ပြန်ရေးဦးစားပေးဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း တာ့ခ်ခရိုင် ဒုတိယ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်တွေ့ဆုံအပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ သြစတြေးလျ သံအမတ်ကြီးမှ အောက်တိုဘာ ၂၀ရက်နေ့တွင် ပြောပါသည်။ သြစတြေးလျ နိုင်ငံသည် ထိုင်း မြန်မာ နယ်စပ်ရှိ ဒုက္ခသည်များအား ထောက်ပံ့နေသည့် နိုင်ငံများတွင် အဓိက အလှူရှင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပြီး ဆယ်စုနှစ်နှင့် ချီ ကာထောက်ပံ့လာခဲ့ပြီး သောင်း ချီရှိသည့် မြန်မာ ဒုက္ခသည်များ ကိုလည်း သြစတြေးလျတွင် နေရာချ ထားပေးခဲ့သည်။ ယခု NCA လက်မှတ် ထိုးပြီးနောက်လိုအပ်သည့် အရာများ ကိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ သြစတြေးလျ သံအမတ်ကြီးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သြစတြေးလျ သံအမတ်ကြီး များမှ တာ့ခ်ခရိုင် ဒုတိယ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မဲဆောက်တွင်တွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။

[http://www.bbc.com/burmese/burma/2015/10/151020\\_australia\\_thai\\_myanmar\\_refugees](http://www.bbc.com/burmese/burma/2015/10/151020_australia_thai_myanmar_refugees)